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P r o t o k ó ł    Nr  XXXIII/2017 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z dnia 30 listopada 2017 roku 

odbytej w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego 
w  godzinach  od 1000  do  1205 

   
 

Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał, ponieważ na              

15 radnych 15 jest obecnych – zgodnie z załączoną listą obecności. 
 

Otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim Kazimierz Warylak.  

 
Projekt porządku obrad: 

  1. Otwarcie sesji: 
    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 

 
           2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

  3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 
 

 4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im.  I Armii Wojska 
Polskiego w Kamieniu Krajeńskim w ośmioletnią Szkołę Podstawową 
im. I Armii Wojska Polskiego w Kamieniu Krajeńskim. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGZUO 
                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr XXXIII/199/2017   
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Władysława 
Broniewskiego w Dużej Cerkwicy w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. Władysława Broniewskiego w Dużej Cerkwicy.      
     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGZUO 

                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr XXXIII/200/2017   
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Marii 
Konopnickiej w Zamartem w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Marii Konopnickiej w Zamartem. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGZUO 

                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr XXXIII/201/2017   
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8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania jednostki 

budżetowej pod nazwą „Miejsko – Gminny Zespół Administracyjny 
Szkół” w Kamieniu Krajeńskim. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGZUO 
                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXXIII/202/2017   

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości na 2018 rok.  

     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 
                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr XXXIII/203/2017   
 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim w sprawie zasad i trybu umarzania, odraczania lub 
rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Gminie Kamień Krajeński lub 
jednostkom podległym.  
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik 

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXXIII/204/2017   

 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński na lata 2017-2027.  

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik                         
     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr XXXIII/205/2017   

 
12. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 
na rok 2017.   
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXXIII/206/2017   

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Kamień Krajeński 

na lata 2018-2022.  
     a/ wprowadzenie do tematu – Kierownik Referatu RGIiGK 

                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr XXXIII/207/2017   
 
14. Uchylenie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kamień Krajeński.  
     a/ wprowadzenie do tematu – Kierownik Referatu RGIiGK  

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXXIII/208/2017   
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji 

celowej na dofinansowanie kosztów budowy studni wierconych oraz 
sposobu jej rozliczania. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik 
                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXXIII/209/2017   

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Sępoleńskiemu.  

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik 
                b/ dyskusja  

                c/ podjęcie uchwały Nr XXXIII/210/2017   
 

17. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych. 

 
18. Odpowiedź na interpelacje. 

 
19. Zapytania i wolne wnioski.       

  

K. Warylak – w porządku obrad zapisany jest dodatkowy punkt dot. 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu. Państwo Radni 
otrzymali projekt uchwały.               

      
 Głosowanie: Radni jednogłośnie 14 głosami za przedstawionym 

porządkiem obrad poszerzonym o punkt dot. udzielenie pomocy finansowej 
Powiatowi Sępoleńskiemu (brak na sali A. Atamańskiego).   
 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 

 Radni jednogłośnie 15 głosami za przyjęciem protokołu z poprzedniej 
sesji. 
 

Ad. 3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 
 
E. Stryszyk – poruszałem już tę sprawę na komisji, a dzisiaj chciałem to 

jeszcze raz powtórzyć. Chodzi o drogę, która idzie w kierunku bloków. 
Pobocza są tam za wysoko. Proszę o zniwelowanie tych poboczy, żeby woda 

mogła spłynąć z tego asfaltu. Jeżeli tak zostanie to do wiosny możemy mieć 
już po asfalcie.   
 

St. Drogoś – miałbym 2 interpelacje, a mianowicie między Panem ……………,               
a Panem ………………. jest droga nieprzejezdna. To jest w Płociczu tam gdzie 
mieszkam. Woda z pól zalała drogę i należałoby coś z tym zrobić. Ci ludzie 

naprawdę nie mogą przejechać, a o przejściu już w ogóle nie ma mowy. Pola 
są mokre, a na drodze jest około pół metra wody. Należałoby to załatwić.  

 Kolejna sprawa dotyczy znaków, które są na ul. Jeziornej – droga, 
która idzie w bok do góry. Należałoby przyjrzeć się zasadności tych znaków, 
ponieważ mieszkańcy skarżą się, że tak nie powinno być to zrobione. Chodzi 
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o to, że z drugiej strony nie można wjeżdżać, ponieważ jest tam 

jednokierunkowa ulica. Jest to w gestii gminy i myślę, że Pan Burmistrz 
może w bardzo łatwy sposób to załatwić.   

 
Ad. 4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

 Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 
protokołu z sesji. 
 

 Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad.  
   

Ad. 5. Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor Miejsko – Gminnego 
Zespołu Usług Oświatowych w Kamieniu Krajeńskim – Urszula Brycka.  
 

St. Drogoś – mówiłem już o tym na komisji. Proszę Państwa, wchodzi ustawa, 
która mówi co ma być zrobione, a my jako Rada mamy podejmować uchwałę. 

Dla mnie jest to niezrozumiałe z tego względu, że jeżeli jest to ustawa to ona 
musi wejść. Mówię o tym dlatego, że potem mówi się, że radni uchwalili taką 
sytuację jaka jest - uchwalili szkoły 8-letnie, program, nie potrafią rządzić 

itd. Jeżeli ustawodawca przewiduje coś takiego to niech on ponosi 
konsekwencje, a nie Rada, która ma teraz decydować i przekształcać to. 
Tylko dlatego będę głosował za, żeby edukacja w Gminie Kamień Krajeński 

mogła się nadal rozwijać.   
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak przedstawił projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XXXIII/199/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
30 listopada 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. I Armii Wojska Polskiego w Kamieniu 
Krajeńskim w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. I Armii Wojska Polskiego               
w Kamieniu Krajeńskim podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
 
Ad. 6. Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor Miejsko – Gminnego 
Zespołu Usług Oświatowych w Kamieniu Krajeńskim – Urszula Brycka.  

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXXIII/200/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
30 listopada 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Władysława Broniewskiego w Dużej 
Cerkwicy w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Władysława Broniewskiego  
w Dużej Cerkwicy podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
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Ad. 7. Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor Miejsko – Gminnego 

Zespołu Usług Oświatowych w Kamieniu Krajeńskim – Urszula Brycka.  
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XXXIII/201/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
30 listopada 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Zamartem                
w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Marii Konopnickiej w Zamartem podjęta 
została jednogłośnie 15 głosami za.  
 
Ad. 8. Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor Miejsko – Gminnego 
Zespołu Usług Oświatowych w Kamieniu Krajeńskim – Urszula Brycka.  

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXXIII/202/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
30 listopada 2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie powołania jednostki 
budżetowej pod nazwą „Miejsko – Gminny Zespół Administracyjny Szkół”                
w Kamieniu Krajeńskim podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
 
Ad. 9. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 

Krajeńskiego – Wojciech Głomski.  
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

przedstawił projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XXXIII/203/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
30 listopada 2017 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2018 rok podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
 
W. Głomski – jeżeli chodzi o pozostałe podatki to chciałbym powiedzieć, że 
podatek rolny nie jest przedstawiany, ponieważ pozostawiamy wysokość 

GUS. Różnica wynosi tylko 5 gr. Ustaliliśmy z Wysoką Radą, chociaż trudno 
było to ustalić, że pozostawiamy to na dotychczasowej wysokości.  

 
St. Stryszyk – sołtys wsi Dąbrowa – a ile wynosiła stawka GUS?  
 

W. Głomski – 52,49 w 2018, a było 52,44. Nie było łatwo to ustalić, ale ten 
podatek pozostaje bez zmian.  
 

St. Drogoś – z ubolewaniem stwierdzam, że podatek rolny nie został tak 
potraktowany jak inne podatki, które są zaniżone. Podawaliśmy stawki 

podatku, ale górnych stawek nie podawaliśmy. My jako rolnicy płacimy 
maksymalny podatek, a możemy obniżyć. Tego nie zrobiono. Wiemy jaka jest 
sytuacja w rolnictwie po tych nawałnicach. Rzadko kto może uzyskać zboże 
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odpowiedniej jakości, żeby odpowiadało parametrom i żeby uzyskać cenę               

52 zł za kwintal żyta. Uważam, że tutaj powinno być inaczej. Trudno, nie 
wszyscy są tego zdania co ja. Jak zostałem przegłosowany to nie mogę tego 

nie akceptować. W tym momencie prosiłbym Pana Burmistrza, żeby 
indywidualnie podchodził do każdej sytuacji, która jest - zgłasza się rolnik do 
Pana Burmistrza, że ma trudną sytuację ze względu na to, że płody rolne, 

które zebrał nie odpowiadają wymaganej jakości, ceny uzyskuje niższe, firmy 
skupujące korzystają z tego. Rzadko kto uzyskuje maksymalną cenę. 
Prosiłbym, aby przychylić się do tych decyzji, które będą wpływać.        

 
Ad. 10. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.  
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

przedstawił projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XXXIII/204/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
30 listopada 2017 r. zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania 
na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Gminie Kamień Krajeński lub jednostkom podległym podjęta 
została jednogłośnie 15 głosami za.  
 
Ad. 11. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.  
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

przedstawił projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XXXIII/205/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
30 listopada 2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński na lata 2017-2027 podjęta 
została jednogłośnie 15 głosami za.  
 
Ad. 12. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.  
 

St. Drogoś – na komisjach na dofinansowanie powiatu myśmy mieli tylko 
garaż. Pozostałe nie były omawiane na komisjach. Myślę, że aby 
zaakceptować budżet musimy najpierw przyjąć tę uchwałę. Według mnie 

najpierw trzeba przedyskutować tę uchwałę, a dopiero potem budżet. My 
wiemy tylko o garażach, a o tych 3 pozycjach nie wiemy. Dlatego prosiłbym  
o wyjaśnienie co się pod tym kryje.  

 
P. Gustyn – jeżeli w budżecie zaakceptujemy te wydatki to taka uchwała jest 

następstwem tego. Pierwsze 2 pozycje, drogi, to od samego początku mamy  
w budżecie. Dochodzi dodatkowo 19.000 zł.    
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W. Głomski – jeżeli chodzi o garaż i pomoc drogową to mamy to ustalone              

i będzie to w uchwale usankcjonowane. Wydawało nam się, że nie musi być 
odrębna uchwała w sprawie pomocy finansowej dla powiatu. Regionalna Izba 

Obrachunkowa nie respektowałaby naszych uchwał bez dodatkowej 
uchwały. Jeżeli chodzi o te 19.000 zł to była nawałnica 11-12 sierpnia. 
Koszty poniesione przez cały powiat w związku z organizacją wojska, służb, 

które pomagały przy szacowaniu szkód zostało to scedowane na cały powiat   
i podzielone na wszystkie gminy. Chciałbym powiedzieć, że gmina, która 
bardzo mocno ucierpiała podczas nawałnicy też płaci 19.000 zł. Zostało to 

podzielone na wszystkie gminy równo. Stąd jak gdyby taka nasza całkowita 
akceptacja. Jest szansa, że te środki będą zwrócone z Ministerstwa. Jest to 

tak późno, ponieważ czekaliśmy na odpowiedź z Ministerstwa. Do dnia 
dzisiejszego nie ma odpowiedzi stąd też koszty podzielone zostały na              
5 podmiotów czyli powiat i 4 gminy. Gdyby Minister przychylił się i środki 

spłynęłyby do powiatu to automatycznie te środki zostałyby przekazane do 
gmin. Byłaby taka prośba do Wysokiej Rady o zaakceptowanie tego celem 

uporządkowania. Gmina Sośno poniosła najwięcej strat, a też płaci 19.000 
zł.     
 

St. Drogoś – za wojsko, za szacowanie szkód płaci samorząd, a nie rząd?               
Z tego tak wynika.  
 

W. Głomski – zakwaterowanie, obsługa, wyżywienie. Straż też była 
dożywiana, wszystkie służby. Koszt wyniósł niecałe 100.000 zł.  

 
St. Drogoś – nie jestem przeciwny, żeby te pieniądze przekazać tylko, żeby 
społeczeństwo wiedziało, że też uczestniczyło w tym i dawało na to pieniądze. 

Chciałbym, żeby taka informacja poszła w teren, że Gmina Kamień Krajeński 
też przeznaczyła pieniądze.  

 
W. Głomski – jest to bardzo słuszne stanowisko. Trzeba podkreślić, że my 
jako gmina bierzemy udział w pokryciu kosztów nawałnicy. Opłaciliśmy 

straże, które reprezentowały nas, bardzo długo ratowały mienie i życie 
ludzkie. Teraz pokrywamy koszty związane z tym co Państwu przedstawiłem.  
 

K. Warylak – wszyscy równo płacą? Powiat również w tej samej kwocie? 
 

W. Głomski – tak, wszyscy równo.  
 
K. Warylak – ja uważam, że powiat powinien trochę więcej, ale jak taką 

decyzję podjęliście to dobrze.  
 
J. Wróblewski – na początku należałoby rozróżnić co należy do zadań 

własnych gminy, a co należy do zadań powiatu. Finansowanie w coraz 
szerszym układzie powiatu uważam za bezcelowe. To, że powiat jest tak 

biedny nie zależy od nas, od Rady. My musimy myśleć o naszych zadaniach, 
przede wszystkim o drogach gminnych. Wszyscy wiemy w jakim stanie są te 
nasze drogi. Nie mam tutaj pretensji odnośnie tej nawałnicy, ponieważ to był 
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taki gwałtowny skutek, ale finansowanie budowy chodników przy drogach 

powiatowych należy do zadań własnych powiatu. Uważam, że powinniśmy 
mniej pieniędzy przeznaczać na powiat. Jeżeli tak będzie dalej to u nas nic 

nie zrobimy.   
  
W. Głomski – to dofinansowanie 25.000 zł to pozostaje u nas w gminie. 

Powiat dokłada też 25.000 zł i za 50.000 zł w danym roku jest wykonane w 
danej gminie. Jeżeli chodzi o nawałnicę to możemy cieszyć się, że generalnie 
nas ominęło, a przy takiej tragedii apelowałbym o słowa solidarności. 

Prosiłbym Wysoką Radę o zaakceptowanie tego.  
  

B. Januszewski – jest to dość duża kwota. Pan Burmistrz wspomniał                  
o chodnikach. W tym roku te 25.000 zł zostaje przeniesione na drugi rok 
czyli będzie 50.000 zł. Odnośnie budynku po posterunku policji to jeżeli tak 

na każdej sesji będziemy zwiększać to myślę, że wybudowany zostałby nowy, 
bardziej funkcjonalny budynek. Będzie włożonych dużo pieniędzy, a ten 

budynek będzie ciągle stary. Trzeba to jak najszybciej zakończyć.   
 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 

Warylak przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXXIII/206/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
30 listopada 2017 r. zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2017 podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
 
Następnie ogłoszona została 15-minutowa przerwa.  

 
Ad. 13. Wprowadzenia do tematu dokonał Kierownik Referatu Rozwoju 

Gospodarczego, Inwestycji i Gospodarki Komunalnej – Andrzej Mazur.  
 
J. Wróblewski – te 4 mieszkania socjalne są zamieszkałe czy jakieś jest 

puste?   
 
A. Mazur – lokale socjalne nie wszystkie są zamieszkałe. Dwa lokale socjalne 

są wolne.  
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak przedstawił projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XXXIII/207/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
30 listopada 2017 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Kamień Krajeński na lata 
2018-2022 podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
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Ad. 14. Wprowadzenia do tematu dokonał Kierownik Referatu Rozwoju 

Gospodarczego, Inwestycji i Gospodarki Komunalnej – Andrzej Mazur.  
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XXXIII/208/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
30 listopada 2017 r. uchylająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kamień Krajeński podjęta 
została jednogłośnie 15 głosami za.  
 

Ad. 15. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.   
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 

 
Uchwała Nr XXXIII/209/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
30 listopada 2017 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na 
dofinansowanie kosztów budowy studni wierconych oraz sposobu jej 
rozliczania podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
 

Ad. 16. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.   

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 

 
Uchwała Nr XXXIII/210/2017 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
30 listopada 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Sępoleńskiemu podjęta została w następujący sposób: 
14 głosów za 

  1 głos wstrzymujący się (J. Wróblewski). 
 
Ad. 17. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych. 

 
Informację na temat złożonych oświadczeń majątkowych przedstawił 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak.  
 
Ad. 18. Odpowiedź na interpelacje. 

 
W. Głomski – w związku z interpelacją Pana Stryszyka odnośnie drogi do 
bloków myślę, że w zależności od mocy przerobowych Pana, który świadczy 

nam usługi będzie to zrobione jak dobrze pójdzie może w trakcie dwóch 
tygodni, a jeżeli nie to później. 

 Odnośnie sprawy zgłoszonej przez Pana Drogosia musimy tam 
podjechać i zobaczyć jak to wygląda, a potem podejmiemy odpowiednie kroki.  
 Z kolei odnośnie znaków drogowych dotyczy to ul. Sielankowej?  
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St. Drogoś – tak, w okresie letnim może tak funkcjonować.  

 
W. Głomski – a zimą, żeby można było przejechać.  

 Na poprzedniej sesji zgłoszone było zapytanie ile Rada Nadzorcza 
ZGKiM zarobiła w roku 2016, a mianowicie 43.625,50 zł. Było to zapytanie 
Pana Aleksandra Atamańskiego. Mówiłem wówczas, że jest to kwota między 

40.000, a 60.000 zł. Teraz podana jest dokładna kwota.       
 
A. Atamański – brutto czy netto? 

 
W. Głomski – brutto.  

 
Ad. 19. Zapytania i wolne wnioski.       
 

E. Stryszyk – na ostatniej sesji mówiłem o tym, żeby zrobić przegląd dróg 
powiatowych, załatać dziury. W kierunku Dąbrowy częściowo to zrobiono, ale 

nie do końca. Od strony Kamienia Krajeńskiego do Pana ………………… są 
jeszcze dziury. Prosiłbym ewentualnie, aby to naprawić. Nawet na zakręcie 
jak zjeżdża się z góry jest potężna wyrwa i można sobie samochód uszkodzić.   

 
W. Głomski – prześlemy interpelację do powiatu. Natomiast jest na dzisiejszej 
sesji przedstawiciel Starosty i mam nadzieję, że jak dobrze pójdzie to jutro to 

załatwi.  
 

E. Stryszyk – zapomniano o tym. Chyba zabrakło materiału.  
 
K. Kiedrowicz – osiedle Obkas – za boiskiem jest ciągle zalana droga. Jak 

była ona robiona to tam był rów od pola. Dzisiaj jest on zaorany, aż do drogi. 
Teraz woda zalewa całą drogę. Coś trzeba z tym zrobić. 

 
W. Głomski – czy ten rów był na mapach?  
 

K. Kiedrowicz – nie wiem. Rów był jak ta droga była usypywana, formowana.  
 
W. Głomski – jeżeli był na mapach to możemy to wyegzekwować, a jeżeli nie 

to będzie to trudne. Przyjrzymy się temu.  
 

K. Kiedrowicz – druga sprawa dotyczy przydomowych oczyszczalni. Kiedy to 
będzie? Plan miał funkcjonować już co najmniej od dwóch lat, a jeszcze nic 
nie wiadomo. Jeżeli ktoś wybuduje to czy będzie mógł skorzystać z tego 

dofinansowania?    
 
W. Głomski – to jest tak jak ze świetlicą w Zamartem. Jeżeli wkopie się 

szpadel to już Pan żadnego dofinansowania nie dostanie. Musi być to 
projektowo przygotowane, zaakceptowane, musi mieć Pan promesę i wtedy 

może Pan rozpocząć budowę przydomowej oczyszczalni. Program miał wejść, 
ale na razie utknął w WFOŚ i nie ma wytycznych co do przydomowych 
oczyszczalni. Mam nadzieję, że na drugi rok coś ożywi się w tym temacie.  
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J. Steinborn – oczyszczalnie przydomowe, podjęliśmy uchwałę w sprawie 

wody, a ja chciałabym zapytać o coś o czym szeroko ostatnio mówi się,                
a mianowicie o energii odnawialnej. W takich środowiskach jak nasze mówią, 

że bardzo duże znaczenie ma pozyskiwanie energii odnawialnej z biomasy. 
Była tutaj kiedyś przedstawicielka firmy i myśmy o tym rozmawiali. Sprawa 
ucichła. Czy w ogóle myśli się coś na ten temat? Było to kilka lat temu. Czy 

coś na ten temat wiadomo i czy myśli się w gminie o tym, aby przyłączyć się 
do pozyskiwania energii odnawialnej?  
 Chciałabym jeszcze Panie Burmistrzu uśmiechnąć się do Pana, 

ponieważ przekazując informację o tym co Pan robił między sesjami mówi 
Pan datę i hasło. Dzisiaj powiedział Pan, że był na jakimś spotkaniu, na 

którym dowiedzieliśmy się co nas tutaj czeka. Myślę, że w takiej sytuacji 
byłoby bardzo miło gdyby Pan powiedział może bardziej konkretnie, żebyśmy 
chociaż troszeczkę wiedzieli w jakich uczestniczy Pan spotkaniach i jakie tam 

się główne tematy pojawiają.   
 

W. Głomski – myślę, że chodziło o GDDKiA. Na tym spotkaniu był Starosta, 
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego i ja. Rozmawialiśmy o obwodnicach. 
Najprostsze rozwiązanie jest u nas i bezproblemowo w stosunku do 

mieszkańców. Akceptacja przez społeczeństwo była praktycznie 100% tak jak 
i stanowisko Urzędu i myślę, że Rady również. Mówi się, że rozpoczęcie 
budowy nastąpić ma w 2019-2020 roku, ale czy będzie to zrealizowane? 

Zasmucił mnie jeden temat, który Pani poruszała, a mianowicie ścieżki. 
Wskazywano, aby sięgnąć po środki unijne i budować ścieżki. Byłem też              

w Warszawie i rozmawiałem na temat ścieżek. Też nie mówi się                              
o finansowaniu ścieżek. Na spotkaniu z GDDKiA rozmawialiśmy jak to jest 
możliwe, że jest jedna Polska, a w Województwie Pomorskim ścieżkami 

praktycznie można dojechać nad morze. Dyrektor obiecał mi, że zadzwoni                  
i dowie się jak oni to robią i z tą wiadomością przyjedzie i będziemy na ten 

temat rozmawiali na terenie powiatu. Do Zamartego, do granicy województwa 
jest ścieżka. Jest też porozumienie z Wójtem Szczepańskim odnośnie kładki 
na rzece w Zamartem – Wójt 50%, my 50%, a gdyby GDDKiA też dołożyła 

troszkę nic by się nie stało, a problem przejścia przez rzekę byśmy rozwiązali. 
Chodzi tutaj generalnie o budowanie ścieżek i zdjęcie ruchu pieszego                       
i rowerowego z dróg krajowych. Podziwiam ludzi i ich odwagę, że poruszają 

się rowerami po tych drogach krajowych. Zachowanie kierowców jest różne.     
      Chciałbym jeszcze dodać, że w miesiącach marzec, kwiecień powinny 

zacząć się prace w Płociczu z rozwiązaniem skrzyżowania. Na 3 miesiące 
utknęło to w Starostwie. Chodzi o podziały. Już teraz mam potwierdzenie                 
z GDDKiA, że na 100% wejdzie Płocicz do realizacji.  

 Jeżeli chodzi o energię odnawialną patrzymy w kierunku biogazowni. 
Na dzień dzisiejszy ten temat „umarł”. Z kolei bardzo ożył temat solarów. 
Mają być różne programy. Jeżeli miałby być program z 50% 

dofinansowaniem to na pewno będziemy umieszczać informację na stronie 
BIP i informować radnych, że jest coś takiego. Sam tego doświadczyłem 

podczas zakładania solarów cieplnych na wodę, że było 40% dofinansowanie, 
ale trzeba pamiętać o tym, żeby od tego odprowadzić podatek. Ja uważam, że 
jeżeli jest 40% dofinansowania to ja otrzymuję to dofinansowanie i wykonuję 
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inwestycję. Przy studniach głębinowych, jeżeli będzie dotacja z Urzędu też 

trzeba pamiętać, żeby rozliczyć się z Urzędem Skarbowym, a ten program 
dofinansowania do 50% najprawdopodobniej wejście i wtedy będziemy 

informować społeczeństwo, że jest taki program i że można ubiegać się                  
o solary.   
 

B. Jażdżewska – sołtys wsi Obkas – u nas przy przystanku przy drodze 
krajowej ktoś pozbył się śmieci. Na początku to były 3 worki. Myślałam, że 
zostawili to pracownicy, którzy tam sprzątają. Teraz jeszcze ktoś dołożył folie 

i tych śmieci jest coraz więcej. To jest przystanek przy drodze krajowej. 
Świadczy to też o mieszkańcach. My wybieramy z koszy, ale zbierać po kimś 

materiały budowlane to jest przesada. Może jakby był wywóz śmieci to tamte 
śmieci zostałyby zabrane? Trzeba zwracać uwagę. Może ktoś coś zauważy.   
 

W. Głomski – uzgodnię to z GDDKiA. Jeżeli tego nie wezmą to my to 
zabierzemy. Jest to na terenie naszej gminy i to świadczy również o nas. 

Jestem zaskoczony, że śmieci są gdzieś wyrzucane skoro wszyscy już płacimy 
za śmieci. Szkoda, ponieważ jest to nasza wspólna ziemia i powinniśmy ją 
szanować.  

 
Następnie radni wyrazili zgodę na zabranie głosu przez mieszkańca Kamienia 
Krajeńskiego Pana ……………………………….  

 
………………… – chciałbym uzyskać informację bo wyrok zapadł 9 listopada. 

Burmistrz się nie zająknął. Ja chciałbym wiedzieć, tutaj obecni radni, 
mieszkańcy Gminy Kamień Krajeński jaki jest końcowy efekt sprawy sądowej 
między Panem ………….., a dotyczącym operatu. Ja wiem jaki jest wyrok. 

Burmistrz się nie zająknął. Po 6-miesięcznej batalii pisemnej przyznał Pan              
2 listopada, że ja jestem właścicielem w/w dokumentu czyli operatu, ale                 

w dalszej części napisał Pan, że Pan będzie tym zawiadywał, że Pan to bierze 
w swój zasób gminy. Ja nie rozumiem – jestem właścicielem tego dokumentu 
czy nie? Proszę, żeby albo oddał mi Pan oryginał dokumentu, albo niech Pan 

poniesie koszty plus odsetki. Wiadomo, że zarządzenia, które Pan wydał było 
to nieprawne. Był to bubel prawny i Rada się przychyliła i podjęliście decyzję, 
że to nie może obowiązywać. Powtarzam, albo odda Pan dokument, albo 

będzie Pan partycypował w kosztach i odda mi poniesione koszty. To nie 
tylko ja jestem w tej sytuacji tego złego zarządzenia, które Pan wydał. Jest 

kilkanaście ludzi, którzy wykupili w tym czasie mieszkania. Pan tam sobie 
wymyślił, że my mamy zapłacić za operat, a Pan będzie właścicielem. No nie, 
niestety, tak nie ma. Wyprostowaliście w półprawdzie. Rada stanęła 

półkrokiem. Zmieniliście uchwałą, że to jest nieprawne, ale co dalej. Są 
przyczyny i są skutki. Skutki trzeba wynagrodzić. Jak Pan tak się przywiązał 
do mojego operatu to niech Pan za niego zapłaci, a ja Panu go oddam, a nie 

jak pisze Pan, że ja mogę przyjść do gminy i w każdej chwili go obejrzeć, 
ponieważ jestem właścicielem. Ja Panu coś powiem. Kupiłem pralkę i dobrze, 

że Pan się o tym nie dowiedział bo wysłałby Pan swoich ludzi i zabrałby mi 
Pan pralkę i napisał pismo, że …………….. jesteś właścicielem, ale ja będę 
miał to w gminie i będę tym zarządzał. Tutaj się jakoś mylimy, prawda? 
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Niech Pan mi odpowie czy Pan mi to odda czy zwróci mi Pan koszty bo wtedy 

będę miał drugie pytanie do Przewodniczącego. Jeżeli na tym się nie skończy 
to zadam pytanie Przewodniczącemu czy do ogółu, do Rady, albo będą mieli 

empatię i podejmą ten temat. Nie może tak się dziać, taki zwykły problem. 
Jak to jest? Proszę o odpowiedź i potem zadam pytanie do Przewodniczącego.  
 

W. Głomski – jeżeli chodzi o Pana operat to pismo informuje, że Pana operat 
znajduje się w kancelarii notarialnej i jest to oryginał Pana operatu. Proszę 
zwrócić się tam o zwrot tego operatu.  

 
…………………….. – 2 listopada Pan przyznał, że jestem właścicielem tego 

operatu. Nie możemy się bujać, kulać jak takie „kulęgałki”. Panie 
Burmistrzu, 5 pism poszło. W końcu Pan przyznał, że jestem właścicielem. 
Jestem zadowolony, tylko na jakiej podstawie, niech Pan mi poda artykuł 

prawny, że Pan może zawiadywać moją własnością? Niech mi Pan to powie 
tutaj teraz. Chyba powinien być Pan przygotowany. Podpisuje Pan decyzje               

i nie wiem Pan co podpisuje?     
 
W. Głomski – musi Pan uważnie czytać pismo, że Pana operat szacunkowy 

jest w kancelarii notarialnej tam gdzie został zawarty akt notarialny. Zadał 
Pan dużo pytań. Przeanalizujemy je i odpowiemy Panu.  
 Jeżeli chodzi o wyrok w sprawie Państwa ………………… nie wiem czy 

na 2 komisjach przekazałem, ale na jednej na pewno, że sąd przychylił się do 
Państwa …………………….. i zgodnie z wyrokiem sądu to co się należy to Pan 

………………….. otrzymał. Tak jak powiedziałem na sierpniowej sesji jeżeli 
jest podstawa do wypłacenia za tę sprawę to wykonamy i wykonaliśmy 
natychmiastowo. Zostało to uregulowane i może Pan Pana …………………. 

zapytać.  
 

…………………… – ja nie muszę pytać bo ja wiem. Ja cały czas zadaję Panu 
pytanie. Czy żyjemy w jakimś dziwnym państwie? Musimy iść do sądu? 
Jeżeli było nieprawne zarządzenie, które Pan wydał i zostało to skasowane 

przez sąd i Rada powzięła to uchwałą no to proszę niech Pan nie robi z 
mieszkańców „idiotów”.  
 

W. Głomski – nigdy nie robiłem i nie będę robił. 
 

………………………. - wszyscy mamy biegać po sądach? Pisma przecież poszły 
i niech Pan nie mówi bzdur, że ja nie pisałem wniosku o zwrot mojej 
własności. Co Pan nie pamięta co podpisuje? Pan drugi raz przy Radzie mówi 

te same bzdury, powtarza Pan. Niech Rada się obudzi i się w końcu zbiorą. 
Jest prosta piłka. Jeżeli poszło zarządzenie do kasacji to proszę zarządzić, 
albo tak, że będzie to bezkosztowe. Ja nie chcę pieniędzy. Ja chcę ten 

dokument, a jeżeli tak się Pan przywiązał do tego dokumentu to niech Pan 
zwróci mi koszty plus odsetki i proste. Jest wyrok sądowy, który ewidentnie 

mówi, że gmina działa nieprawnie w osobie Pana Burmistrza. Tak nie może 
być.  
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W. Głomski – to co podważył sąd usunęliśmy z Radą luki prawne i zostało to 

przywrócone do stanu prawnego jaki obowiązuje. Jeżeli chodzi o Pana operat 
szacunkowy i całą korespondencję, Szanowni Państwo, myślę, że przygotuję 

się na następną sesję i tutaj przy mównicy wszystko Państwu przedstawię 
jaka jest sytuacja. Nie mam przed sobą dokumentów i nie będę z Panem 
dyskutował. Będę przygotowany dokumentacyjnie i zapraszam na następną 

sesję.  
 
………………………….. – mam wtedy drugie pytanie. Pan jako Przewodniczący 

i Radni, obudźcie się, żeby prosty problem rozwiązać. Podejmijcie uchwałę bo 
możecie wszystko. Ustalacie budżet, ustalacie jak gmina ma żyć. Jesteście 

naszymi przedstawicielami w tej małej gminie. Taki problem i nie idzie tego 
rozwiązać? Burmistrz jest jakiś oporny. Wybory tuż, tuż. Może będzie Rada 
jakaś bardziej sprytna, skora do rozwiązywania problemów wszystkich 

mieszkańców. Podkreślam, że wszystkich bo ten problem nie dotyczy tylko 
mnie i mojej rodziny. Jeżeli obowiązywało to nieszczęsne zarządzenie wydane 

przez Burmistrza nieprawidłowo no to jak, tu żeście to ukosili, ale teraz 
trzeba ponieść skutki. To podejmijcie uchwałę, przecież Rada może. Zwróćcie 
………………….. i pozostałym mieszkańcom gminy bezkosztowo i gmina nie 

poniesie złotówki kosztów, a jeżeli Burmistrz tak się uparł i ma to być                     
w zasobach to proszę podjąć uchwałę, żeby nastąpił zwrot kosztów. Ja tak 
niewiele żądam. Ma być po mojemu. Tak jak tłumaczę własność to jest 

własność. 
 

K. Warylak – wysłuchaliśmy Pana prośby, pytań. Pan Burmistrz obiecał, że 
przygotuje się na następną sesję.    
 

W. Głomski – zarówno Burmistrz jak i Rada są zobowiązani działać na 

podstawie przepisów prawa. Jeżeli jest przepis prawa, który tak stanowi to 
my musimy się do tego dostosować.    
 

K. Warylak – myślę, że Pan Burmistrz udzieli Panu odpowiedzi na to pytanie. 

Jeżeli nie na piśmie to myślę, że na następnej sesji. Pan Burmistrz nie jest 
dzisiaj do tego przygotowany. 
 

…………...... – powinien być.  
 
K. Warylak – Pan Burmistrz nie ma przy sobie dokumentów i myślę, że na 

następnej sesji przygotujemy Panu odpowiedź. Co do Rady to my jesteśmy 
organem uchwałodawczym i opiniujemy wszystkie uchwały, a Burmistrz jest 

wykonawcą tych uchwał. Każdy swoje stanowisko zna i wie jak ma to 
funkcjonować. Na razie Panu dziękujemy, a myślę, że Pan Burmistrz Panu 
odpowie.  
 

J. Wróblewski – my chyba winy nie mamy, ponieważ dostajemy już gotowe 
uchwały zaopiniowane przez radcę prawnego. Jeżeli są w tych uchwałach 
stawiane takie „knoty” czyli należałoby zmienić radcę.  

 
…………………. – tego nie chciałem powiedzieć.       
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J. Wróblewski – jeżeli podejmuje się pracy w gminie to powinna znać 

przepisy ustawy. Jeżeli są stawiane takie „knoty” to widać, że się nie zna               
i wprowadziła Radę w błąd.  
 

K. Warylak – do Rady żadna taka skarga nie wpłynęła, że coś źle się dzieje. 

Tak jak Pan Wróblewski stwierdził, że jest radca prawny, który wszystkie 
uchwały podpisuje. Tak jak tutaj dzisiaj na sesję każda uchwała jest 

podpisana przez radcę prawnego.  
 

…………. – nie możecie się tłumaczyć, że nic nie wiecie.  
 

K. Warylak - wiemy Panie ………….. o co chodzi.   
 

K. Kiedrowicz – mam pytanie do powiatu, a jest tutaj Pan Fiałkowski. 

Ostatnio upominałem się o wykaszanie to otrzymałem odpowiedź, że było 
wykoszone. Było chyba tylko raz w tym roku, a w inne lata dwa razy było 
wykaszane. Chodzi mi jeszcze o wycinkę zakrzaczenia przy wyjazdach z dróg 

polnych do 50 metrów. One były wycięte, ale 5 metrów, a to nic nie daje. My 
musimy wyjechać do połowy ulicy gdzie jeszcze jest zakręt. Zdąży się 
wyjechać i samochód już jest z tyłu. Raz dojdzie do jakiejś tragedii. 

Prosiłbym, żeby te zakrzaczenia przez zimę usunąć, żeby przez ten okres 
letni było to zrobione.  
 

K. Fiałkowski – Radny Rady Powiatu Sępoleńskiego – mogło tak być, że raz 

kosiliśmy bo wiele było zniszczeń wiosną na drogach. W tej chwili są one 
naprawiane np. droga do Witkowa. Dostaliśmy dodatkowo ponad 1.200.000 

zł. od Pana Wojewody właśnie na te wiosenne szkody. Dlatego większe 
zaangażowanie Zarządu Drogowego było na realizację tych zadań. 
Prawdopodobnie otrzymamy środki w granicach 20.000.000 zł. na naprawy 

dróg, które zniszczone były przez sierpniową nawałnicę, ale o tym 
prawdopodobnie dowiemy się w miesiącu kwietniu czy te środki będą. 
Natomiast w naszym budżecie na rok przyszły te środki, którymi mamy 

dofinansować to zadanie, jest przyjęte w budżecie ponad 4.000.000 zł, ale 
będzie to zależne od środków Ministra Spraw Wewnętrznych na drogi.                  

W planie jest również do zrobienia droga Mała Cerkwica – Trzciany. Ta droga 
jest zniszczona. Decyzje zapadły. Czekamy na środki i będzie to zrealizowane, 
a tę sprawę przekażę Panu Dyrektorowi.                  
 

K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady                   
XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim.  
 Dziękuję wszystkim za przybycie. 
 

Na tym obrady XXXIII Sesji zakończono. 
                                                                                           
        Protokołowała                                        P r z e w o d n i c z ą c y  

/-/ Izabela Turzynska                                               Rady Miejskiej    

                                                                          /-/ Kazimierz Warylak    


